

ရန်ကုန်တိုင်း၊ သယံဇာတကျွန်းမြို့နယ်ရှိ ဘာသာရေးနေရာများ

ခြုံငုံသုံးသပ်ချက်။ ။ ၁၉၂၄ခုနှစ်မှ ၁၉၆၆ ခုနှစ်တိုင်အောင် အရှေ့တောင်အာရှတွင် အကျယ်ဆုံးဖြစ်ခဲ့ပြီး ၁၉၇၄ခုနှစ်တွင် ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ် ဦးသန့်၏ စာပဒေသာအရ အခင်း ဖြစ်ပွားခဲ့သော ကျိုက္ကဆံမြင်းပြိုင်ကွင်းဟောင်းနှင့် သယံဇာတကျွန်းမြို့နယ်သည် နီးကပ်စွာတည်ရှိသည်။ မြို့ပတ်ရထားသည် နှင်းဆီးကုန်းနှင့် ဈေးရှိသော သယံဇာတကျွန်းဘူတာများတွင် ရပ်နားသည်။ သယံဇာတကျွန်းတွင် နေထိုင်သော ဗုဒ္ဓဘာသာ၊ ခရစ်ယာန်၊ ဟိန္ဒူနှင့် မွတ်ဆလင်များသည် မြင်းစီး၊ မြင်းထိန်း၊ နည်းပြနှင့် စိုက်ပျိုးရေးသမားများအဖြစ် စပါးခင်းများ၊ နို့ချက်စက်ရုံများ၊ ကျွဲနွားမြင်းမွေးမြူရေး စခန်းများတွင် အလုပ်လုပ်ကိုင်ကြသည်။ ဥပမာပကပြားများသည် အင်္ဂလိပ်စကားပြောကြပြီး မြင်းပြိုင်ကွင်းဝန်ထမ်းများအဖြစ် မြင်းစီးအသင်းများ သို့မဟုတ် ရန်ကုန်မြင်းစီးအသင်းတွင် ပထမဦးစွာ အလုပ်လုပ်ကြသည်။ မြို့နယ်၏နေရာများတွင် စစ်တပ်အရာရှိများ၏ နေအိမ်များ၊ ရင်းနှီးမြုပ်နှံထားသောနေရာများ၊ ဈေးကြီး၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်း ဌာနငယ်တို့သည် ၁၉၇၀နှင့် ၁၉၈၀ခုနှစ်များတွင် များစွာတည်ရှိခဲ့ပြီး မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဘာသာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာအဖွဲ့များမှ ပြည်သူများစွာလည်း နေထိုင်ကြသည်။ မြင်းပြိုင်ကွင်းနီးစပ်သော နာမည်ကြီးလုပ်ငန်းရှင်တစ်ဦးသည် ယင်း၏ကိုယ်ပိုင်ပိုင်ဆိုင်မှုများပေါ်တွင် မှီခိုသူများများပြားလာခြင်းကြောင့် ပျောက်ကွယ်ခဲ့ရဖူးသည်။ အိုက်စဟုခေါ်သော မူးယစ်ဆေးဝါးသည် ၁၉၉၀ပြည့်နှစ်များတွင် ခေါင်းထောင်လာခဲ့သော်လည်း ယခုအခါပြန်လည်ငုတ်လျှိုးသွားခဲ့ပြီဖြစ်သည်။ မကြာသေးမီနှစ်များကပင် သုဝဏ္ဏအားကစားကွင်း၊ အားကစားလေ့ကျင့်ရေးစခန်းနှင့် ဟိုတယ်များ၊ ဈေးဆိုင်တန်းများနှင့် စက်ရုံများကို တည်ထောင်ခဲ့ပြီးပြီ ဖြစ်သည်။ နိုင်ငံတကာသင်ကြားရေးနှင့် စီးပွားရေးဌာန (အိုင်အယ်လ်ဘီစီ)နှင့် ရန်ကုန်နိုင်ငံတကာ ကျောင်းများကိုလည်း တည်ထောင်ခဲ့ကြသည်။ ဆောက်လုပ်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေး စီမံကိန်းများကို အကောင်အထည်ဖော်နေသော်လည်း ယင်းမြို့နယ်သည် ရန်ကုန်မြို့၏ အဆင်းရဲဆုံး နေရာများထဲတွင် တစ်ခုအပါအဝင်ဖြစ်နေပေသေးသည်။

အချိန်ရလျှင် ငါးနေရာ ခြောက်နေရာခန့် လည်ပတ်ချင်ပါသေးသည်။ ဘတ်စ်ကားက ကျွန်ုပ်တို့ကိုချထားခဲ့ပြီး ညနေငါးနာရီ ပတ်ဝန်းကျင်တွင် ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်မည်ဖြစ်သည်။ ပေါ့ပေါ့ပါးပါး ဝတ်ဆင်ပြီး ဝေ့ကင်းရှူးကိုဝတ်ကာ အဆင်အပြေဆုံး အဝတ်အစားများ ဖြစ်သော စကတ်ရှည်၊ လုံခြည်၊ မာဖလာ၊ အင်္ကျီပွ၊ ရုပ်အင်္ကျီတို့ကိုဝတ်ဆင်ပါ။ ဘာသာရေးနေရာများတွင် ဖိနပ်၊ ခြေအိတ်ချွတ်ရပါသည်။

၁။ စိန့်ဂျိုးဇက်ကတ်သလစ်ဘုရားကျောင်း။ ၁၉၆၀တွင် တည်ထောင်သည်။ ဖာသာ ဆိုင်မွန်တင်မောင်ဝင်း နှင့် ဖာသာမက်သယူးတို့ စီမံအုပ်ချုပ်သည်။ ပရိတ်သတ် ၆၀၀မှ ၈၀၀ အထိရှိကြပြီး အများစုမှာ အင်္ဂလိပ်ကျောင်းများဖြစ်ကြသည်။ ထို့အပြင် တမိလ်၊ ချင်းနှင့် ကရင်များလည်းရှိကြသည်။ သီလရှင်၁၅ပါးရှိပြီး ကတ်သလစ်ကျောင်းတော်၊ မိဘမဲ့ဂေဟာနှင့် ဘိုးဘွားရိပ်သာတို့အတွက် ဝေယျာဝစ္စဆောင်ရွက်ပေးကြသည်။

၂။ မွတ်ဆလင်ဗလီ။ လွတ်လပ်ရေးလမ်းတွင်တည်ရှိပြီး ဦးခင်မောင်သန်းက အုပ်ချုပ် စောင့်ရှောက်ထားသည်။ ရှေးဟောင်းပရိဘောဂများ ရောင်းဝယ်သူဖြစ်ပြီး ယင်း၏ဘဝတစ်လျှောက်လုံး အဆိုပါ ဝန်းအတွင်းတွင် နေထိုင်ခဲ့သည်။ သူ၏ဆိုင်သို့ တစ်ခေါက်လောက် ကြွခဲ့စေချင်သည်။

၃။ ဟိန္ဒူဘုရားကျောင်း။ မကြာသေးမီက ပရိဘောဂ ထုတ်လုပ်ရောင်းဝယ်ရေး ဆိုင်ဖွင့်ထားသော ကိုသိန်းဇော်က စောင့်ရှောက်ထားပြီး လွတ်လပ်ရေးလမ်းတွင် တည်ရှိသည်။

၄။ သယံဇာတကျွန်းဈေး။ ရန်ကုန်မြို့၏ ဈေးကြီးများတွင်တစ်ခုအပါအဝင်ဖြစ်သည်။ အမဲသားကဲ့သို့ မွတ်စလင်များအတွက် စားသုံးရန် အဆင်ပြေသော လည်လှီးသားများ ရရှိနိုင်သည်။ ဟိန္ဒူများ ရောင်းဝယ်သည့်အပိုင်းတွင် ဝက်သားရနိုင်ပြီး တရုတ်ဈေးသည်များထံတွင် လတ်ဆတ်သော ကြက်သား၊ ငါး၊ ပင်လယ်စာများရရှိနိုင်သည်။ ထင်ရှားသောဈေးသည်များမှာ ဗုဒ္ဓဘာသာများဖြစ်ကြပြီး ကုန်မျိုးစုံရောင်းဝယ်ကာ သူတို့ကိုယ်တိုင်လည်း ဝတ်ဆင်ပြထားသည်။ အံ့ဩဘွယ်ရာကောင်းသော ကုန်ပစ္စည်းအထားအသိုတစ်ရပ် အနေဖြင့် ရေခဲအနည်းငယ်ရှိထားပြီး ရောင်းချစားသုံးရာတွင် လတ်ဆတ်နေစေရန်ပြုလုပ်ကြသည်။

၅။ ဘုရားသုံးဆူဘုန်းကြီးကျောင်းနှင့်စေတီ။ ဘုန်းတော်ကြီးသင်ကျောင်း၊ ဘုန်းကြီးကျောင်းနှင့် ရှေးဟောင်းတန်ခိုးကြီး ဘုရားသုံးဆူရှိသည်။ ကိုရင်ကလေးများက နေ့စဉ်ရေသပ္ပာယ်ပေးပြီး ဆီမီးလှူဒါန်းကာ ကျမ်းစာများ ရွတ်ဖတ်သရဇ္ဈယ်ကြသည်။

၆။ သီလရှင်ကျောင်းနှင့် မိဘမဲ့ဂေဟာ။ ဘုရားသုံးဆူအနီးတွင်တည်ရှိသည်။ သီလရှင်အပါး ၄၀ခန့်ရှိပြီး ဘုရားသုံးဆူကို အစဉ်ဝတ်ပြုကြသည်။ မိဘမဲ့ဂေဟာတွင် အသက်တစ်နှစ်မှ ၁၂နှစ်အရွယ်ရှိ ကလေးငယ် ၉၀ဦးကိုလည်း စောင့်ရှောက်ထား ကြသည်။ သင့်အနေဖြင့် ဗလာစာအုပ်၊ ခဲတံ၊ ခဲဖျက်များ အဆိုပါကျောင်းသို့ လှူဒါန်းနိုင်သည်။